
PROTOKÓŁ NR 37/05 
 POSIEDZENIA KOMISJI BUDŻETU I FINANSÓW 

SEJMIKU WOJEWÓDZTWA ŚWIĘTOKRZYSKIEGO 
W DNIU 22 GRUDNIA 2005 ROKU  

 
Obrady Komisji prowadził Przewodniczący Komisji – Andrzej Nowak.  
 
W posiedzeniu uczestniczyło 7 członków Komisji oraz goście zgodnie z załączonymi 
listami obecności (załącznik nr 1 i 2 do protokołu).  
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 12:00 
 
Przewodniczący obrad  - przedstawił projekt porządku posiedzenia:  
1. Zaopiniowanie projektu budżetu województwa na 2006 rok – rozpatrzenie 
stanowiska Zarządu Województwa w sprawie opinii Komisji. 
2. Zaopiniowanie projektów uchwał Sejmiku w sprawie: 

a) zmian w budżecie województwa na 2005 rok - 2 projekty, 
b) zmiany uchwały nr XXIII/219/04 Sejmiku województwa Świętokrzyskiego 
z dnia 29 grudnia 2004 roku w sprawie uchwalenia budżetu województwa na 
2005 rok, 
c) zmiany uchwały nr XXXIII/380/05 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 
z dnia 5 grudnia 2005 roku w sprawie wydatków budżetu województwa, które 
w 2005 roku nie wygasają z upływem roku budżetowego,  
d) wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny na rzecz Muzeum Wsi 
Kieleckiej w Kielcach zabudowanej nieruchomości, stanowiącej własność 
Województwa Świętokrzyskiego, położonej w Kielcach przy ul. Jana Pawła II 
Nr 6, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka Nr 589 o pow. 0,2232 ha, 
e) wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej na rzecz Gminy 
Morawica zabudowanej nieruchomości, stanowiącej własność Województwa 
Świętokrzyskiego, oznaczonej w ewidencji gruntów Obr. Morawica jako działka 
nr 343/17 o pow. 0,9672ha. 

3. Przyjęcie planu pracy Komisji na I półrocze 2006 roku. 
4. Sprawy różne. 
 
Zapytał członków Komisji o uwagi do ww. porządku.  
 
Uwag do porządku nie zgłoszono.  
 
Komisja jednogłośnie przyjęła porządek posiedzenia.  
 
Przewodniczący Komisji - przywitał nowych członków Komisji - Panią Jolantę 
Kręcką oraz Jarosława Gumułę.  
Stwierdził, że na obrady przybył również radny - Pan Czesław Szczerba, który 
obejmie vacat w składzie Komisji na najbliższej sesji Sejmiku.  
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Ad. 1.  
Członkowie Komisji otrzymali projekt uchwały w sprawie budżetu województwa 
świętokrzyskiego na 2006 rok zawierający autopoprawkę Zarządu Województwa 
Świętokrzyskiego do wcześniej przedstawionego projektu w(załącznik do akt XXXIV 
sesji Sejmiku) 
 
Przewodniczący Komisji - poinformował, że projekt budżetu - zgodnie z uchwałą 
trybową - był przedmiotem obrad wszystkich komisji Sejmiku w dwóch turach 
posiedzeń.  
Do Komisji Budżetu nie zostały skierowane żadne merytoryczne uwagi do projektu, 
które mogłyby zostać uwzględnione w jej ostatecznej opinii.  
Dodał, że na ręce Przewodniczącego Sejmiku wpłynęła pozytywna opinia RIO 
o projekcie budżetu województwa na 2006 rok.  
 
Pan Franciszek Wołodźko - Marszałek Województwa Świętokrzyskiego - 
poinformował, że Zarząd Województwa dokonał jednej autopoprawki do projektu 
budżetu. Dotyczy ona przesunięć w dziale „Transport”.  
Równolegle z pracami nad projektem budżetu trwały negocjacje ze spółką PKP 
Przewozy Regionalne dotyczące umowy na 2006 rok. Uzgodniono kwestie 
finansowe, jak również rozkład jazdy pociągów. Wynegocjowana została kwota 
10.151.000 zł. Wobec powyższego Zarząd dokonał autopoprawki do projektu 
budżetu, co pozwoli zaraz po jego uchwaleniu podpisać umowę z zakładem 
Przewozów Regionalnych. 
Źródłem zwiększenia były środki przeznaczone wcześniej na drogi wojewódzkie. Nie 
stanowi to w tym rozdziale znacznego uszczuplenia.  
 
Poinformował, że jest szansa, aby w Świętokrzyskim Centrum Onkologii zostało 
zainstalowane najnowocześniejsze urządzenie diagnostyczne - przyspieszacz 
pozytonowy - PET.  
 
Aby szczebel centralny podjął decyzję o sfinansowaniu tej aparatury województwo 
musi zapewnić wkład w wys. 5 mln zł. Taką deklarację złożył Zarząd Województwa  
w drodze uzgodnień roboczych. Kwota ta będzie pochodzić z nadwyżki budżetowej 
z 2005 roku.  
 
Zadeklarował, że Zarząd Województwa będzie na bieżąco informował o stanie 
zaawansowania zakupu tej aparatury.  
 
Przewodniczący Komisji - otworzył dyskusję.  
 
Radna Jolanta Kręcka - zadała pytanie, skąd będą pochodzić środki na obsługę 
tego urządzenia? Jego eksploatacja będzie z pewnością bardzo kosztowna? 
 
Marszałek Franciszek Wołodźko - poinformował, że na ostatnim posiedzeniu 
Konwentu Marszałków był omawiany pakiet spraw dotyczących organizacji 
i finansowania służby zdrowia. Mimo wielokrotnych zaproszeń nie wziął udziału 
w obradach ani jeden przedstawiciel Ministerstwa Zdrowia. 
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Jako usprawiedliwienie nieobecności podawano wytężone prace nad nową 
koncepcją finansowania służby zdrowia, która w swoim czasie miała być 
przedstawiona środowiskom samorządowym. 
 
Przyznał, że województwo decydując się na zakup tej aparatury działa na swoją 
niekorzyść, ponieważ koszty jej eksploatacji będą obciążać nasz budżet. 
Województwo nie może jednak unikać takich przedsięwzięć, ponieważ służą one 
ratowaniu życia jego mieszkańców.  
Jedyna nadzieja w zmianie obecnego systemu finansowania służby zdrowia.  
Poinformował, że Konwent Marszałków apelował, aby wszystkie szpitale publiczne 
były zarządzane przez województwo.  
 
Radna Jolanta Kręcka  - przypomniała sytuację, jaka miała miejsce w Bydgoszczy, 
kiedy to PET został zakupiony, a nie było środków na jego uruchomienie. Podobna 
sytuacja ma miejsce w przypadku mammografów w szpitalach powiatowych. 
Urządzenia te miały zwiększyć kobietom dostępność do badań, a pracują tylko kilka 
godzin, bo szpitali nie stać jest na ich pełnowymiarowe działanie. 
Stwierdziła, że przy podpisywaniu porozumienia dotyczącego zakupu tego 
urządzenia należy zadbać, aby część środków na jego eksploatację zapewnił budżet 
państwa.  
 
Marszałek Franciszek Wołodźko - wyraził wątpliwość, czy będzie to możliwe, 
ponieważ wymagałoby to wcześniejszej reformy systemu finansowania służby 
zdrowia.  
 
Przewodniczący Komisji - wobec braku dalszych głosów w dyskusji postawił 
wniosek, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu województwa na 2006 rok, uwzględniający autopoprawkę 
Zarządu.  
 
W przeprowadzonym głosowaniu oddano: 
6 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw”,  
1 osoba wstrzymała się od głosowania. 
 
Opinia sporządzona na podstawie wyników głosowania stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu. 
 
Ad. 2. a i c. 
1. Członkowie Komisji otrzymali projekt uchwały Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/380/05 Sejmiku 
Województwa Świętokrzyskiego z dnia 5 grudnia 2005r. w sprawie wydatków 
budżetu województwa, które w 2005r. nie wygasają z końcem roku budżetowego 
(załącznik do akt XXXIV sesji Sejmiku). 
 
Przewodniczący obrad - otworzył dyskusję.  
Wobec braku chętnych do zabrania głosu zaproponował pozytywne zaopiniowanie 
ww. projektu.  
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W przeprowadzonym głosowaniu oddano: 
6 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw”,  
1 osoba wstrzymała się od głosowania. 
 
Opinia sporządzona na podstawie wyników głosowania stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu. 
 
2. Członkowie Komisji otrzymali projekt uchwały Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego w sprawie zmian w budżecie województwa na 2005 r. obejmującej 
zmiany w planie wydatków w dziale 801 – Oświata i wychowanie, rozdziale 80195 – 
Pozostała działalność o kwotę 100zł., z przeznaczeniem na zwiększenie 
wynagrodzeń bezosobowych wynikających z umów zleceń dla członków komisji 
egzaminacyjnych przeprowadzających egzaminy w celu uzyskania awansu 
zawodowego nauczycieli (załącznik do akt XXXIV sesji Sejmiku) 
 
Przewodniczący obrad - otworzył dyskusję.  
Wobec braku chętnych do zabrania głosu zaproponował pozytywne zaopiniowanie 
ww. projektu.  
 
W przeprowadzonym głosowaniu oddano: 
7 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw”,  
Nikt nie wstrzymał się od głosowania. 
 
Opinia sporządzona na podstawie wyników głosowania stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu. 
 
3. Członkowie Komisji otrzymali projekt uchwały Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego w sprawie zmian w budżecie województwa na 2005 r. obejmującej 
zmiany w planie wydatków w dziale 750 – Administracja publiczna, rozdziale 75095 – 
Pozostała działalność o kwotę 1.840 zł., z przeznaczeniem na zwiększenie 
wynagrodzeń bezosobowych wynikających z umów zleceń na wykonanie statuetek i 
dyplomów dla uczestników VII edycji Konkursu „Świętokrzyska Nagroda Jakości”. 
 
Przewodniczący obrad - otworzył dyskusję.  
Wobec braku chętnych do zabrania głosu zaproponował pozytywne zaopiniowanie 
ww. projektu.  
 
W przeprowadzonym głosowaniu oddano: 
7 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw”,  
Nikt nie wstrzymał się od głosowania. 
 
Opinia sporządzona na podstawie wyników głosowania stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu. 
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Ad. 2b) 
Członkowie Komisji otrzymali projekt uchwały Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/219/04 Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego z dnia 29 grudnia 2004r. w sprawie uchwalenia budżetu 
województwa na 2005 r., ustalającej ostateczną wielkość planu przychodów funduszy 
celowych w kwocie 2.450.000 zł, oraz wydatków funduszy celowych w kwocie 
2.583.000 zł i dostosowującej do ww. zmian wielkość planu finansowego Funduszu 
Ochrony Gruntów Rolnych (załącznik do akt XXXIV sesji Sejmiku) 
 
Przewodniczący obrad - otworzył dyskusję.  
Wobec braku chętnych do zabrania głosu zaproponował pozytywne zaopiniowanie 
ww. projektu.  
 
W przeprowadzonym głosowaniu oddano: 
6 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw”,  
1 osoba wstrzymała się od głosowania. 
 
Opinia sporządzona na podstawie wyników głosowania stanowi załącznik nr 7 do 
protokołu. 
 
 
Ad. 2d)  
Członkowie Komisji otrzymali projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 
w drodze darowizny na rzecz Muzeum Wsi Kieleckiej w Kielcach zabudowanej 
nieruchomości, stanowiącej własność Województwa Świętokrzyskiego, położonej 
w Kielcach przy ul. Jana Pawła II Nr 6, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka 
Nr 589 o pow. 0,2232 ha (załącznik do akt XXXIV sesji Sejmiku) 
 
Marszałek Województwa - wyjaśnił, że celem podjęcia tej uchwały przez Sejmik jest 
wyposażenie naszej jednostki w majątek, dzięki któremu będzie mogła aplikować 
o środki unijne. 
 
Przewodniczący obrad - otworzył dyskusję.  
Wobec braku chętnych do zabrania głosu zaproponował pozytywne zaopiniowanie 
ww. projektu.  
 
W przeprowadzonym głosowaniu oddano: 
5 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw”,  
2 osoby wstrzymały się od głosowania. 
 
Opinia sporządzona na podstawie wyników głosowania stanowi załącznik nr 8 do 
protokołu. 
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Ad. 2e)  
Członkowie Komisji otrzymali projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
sprzedaż w drodze bezprzetargowej na rzecz Gminy Morawica zabudowanej 
nieruchomości, stanowiącej własność Województwa Świętokrzyskiego, oznaczonej 
w ewidencji gruntów Obr. Morawica jako działka nr 343/17 o pow. 0,9672ha 
(załącznik do akt XXXIV sesji Sejmiku) 
 
Przewodniczący obrad - otworzył dyskusję.  
Wobec braku chętnych do zabrania głosu zaproponował pozytywne zaopiniowanie 
ww. projektu.  
 
W przeprowadzonym głosowaniu oddano: 
7 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw”,  
Nikt nie wstrzymał się od głosowania. 
 
Opinia sporządzona na podstawie wyników głosowania stanowi załącznik nr 9 do 
protokołu. 
 
 
Ad. 3)  
Członkowie Komisji otrzymali projekt planu pracy Komisji na I półrocze 2006 roku 
(załącznik nr 10 do protokołu) 
 
Przewodniczący Komisji - podkreślił, że plan pracy ma charakter otwarty i nie 
będzie podstawą blokowania inicjatyw radnych, jakie pojawią się ewentualnie 
w trakcie roku. Zaproponował przyjęcie ww. planu.  
 
W przeprowadzonym głosowaniu oddano: 
7 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw”,  
Nikt nie wstrzymał się od głosowania. 
 
 
 Ad. 4) 
Sprawy różne.  
Radna Jolanta Kręcka - poinformowała, że w dniu wczorajszym podczas obrad 
Komisji Zdrowia zwracała się z prośbą o poparcie projektu złożonego przez Szpital 
w Końskich dotyczącego zakupu urządzenia na oddział chirurgii naczyń. Projekt ten 
leży obecnie u Wojewody.  
 
Marszałek Województwa- poinformował, że sytuacja ta wynikła na skutek przyjęcia 
większej liczby projektów niż wynosiła przyznana województwu alokacja. Ponieważ 
w innych działaniach np. 1.2. mają pojawić się oszczędności będą one sukcesywnie 
przekazywane na służę zdrowia. 
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Zachwianie procesu inwestycyjnego nastąpiło również na skutek spadku kursu euro, 
co spowodowało, że na teren województwa trafiło znacznie mniej środków. 
Taka sytuacja dotyczy 4 projektów. 
 
Innych spraw różnych nie zgłoszono.  
 
Posiedzenie zostało zakończone o godz. 13:00. 
 
 
  
        Przewodniczący Komisji  
Protokół sporządziła:      
M.Solińska –Pela 
                Andrzej Nowak 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 




